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نصف جهان میزبان مجمع گفتگوی همکاری آسیا (ACD) خواهد بود

گام بلند اصفهان برای رشد جایگاه خود در اقتصاد آسیا

دهمین جلسه هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان با حضور امیر کشانی، اصغر اخوان مقدم، محمدرضا برکتین، سید

وحید دزفولی، وحید فولادگر، مسعود گلشیرازی، محمدرضا گل احمد، سید یوسف قاضی عسگر، مژگان ایزدی و فرشته

امینی در محل حوزه ریاست اتاق بازرگانی برگزار شد.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی اصفهان، دستورات جلسه شامل پیگیری مصوبات قبلی، گزارش دبیرکل از فعالیت های بهمن ماه، بررسی پیشنهاد راه اندازی سیستم VDI در

اتاق بازرگانی اصفهان و سایر موارد قابل طرح بود که مورد بحث و تبادل نظر قرار گرفت.

امیر کشانی، رئیس اتاق بازرگانی اصفهان در این نشست عنوان کرد: پژوهشی در اتاق بازرگانی انجام شد و قیمت گذاری دستوری مورد بررسی قرار گرفت، شاخصه های مختلفی در

این طرح با نگاه دقیق موشکافی شد، برخی طرح ها در دست اجرا است که آسیب زیادی به اقتصاد کشور وارد می کند، امروز قیمت گذاری دستوری، اقتصاد کشور را با مشکلات

متعددی روبرو ساخته و روزبه روز بر حجم این مسائل افزوده می شود، این در حالی است که قیمت گذاری دستوری از لحاظ شرعی نیز توسط علما و فقها منع شده است. امروز

قیمت گذاری دستوری موجب شده در بسیاری از موارد همچون تهیه بلیط سفرهای زمینی و هوایی مشکلات متعددی برای عموم مردم ایجاد شود و با کمبود بلیط روبرو باشیم.

وی ادامه داد: قیمت گذاری دستوری علاوه بر اینکه شاخصه های اقتصاد خرد و اقتصاد اسلامی را با مشکلاتی روبرو می کند در اقتصاد کلان نیز تأثیرات منفی خود را دارد، برای

نمونه در این نوع قیمت گذاری با سرکوب قیمت ها، حاشیه سود فعالیت های مولد کاهش می یابد؛ لذا پروژه های مولد تعطیل می شود و بازارهای غیرمولد رونق می گیرند.

علاوه بر این، قیمت گذاری دستوری خلاقیت، نوآوری و اقتصاد دانش بنیان را خدشه دار می کند. ضروری است قیمت گذاری دستوری از چرخه فعالیت های اقتصادی حذف شود تا

بتوان فضا را به شکل مناسب تری مدیریت کرد، در زمان همه گیری کرونا، بازار ماسک بهداشتی توانست بدون قیمت گذاری دستوری اداره شود و این موضوع باعث شد بازار این

محصول بدون مشکل، مدیریت شود و کالای مورد نیاز مردم نیز در یک بازار رقابتی بین تولیدکنندگان تأمین شد لذا می توان نتیجه گرفت که بازار را می توان بدون قیمت گذاری

دستوری اما با سیاست گذاری درست، مدیریت کرد.

رئیس اتاق بازرگانی اصفهان گفت: اقتصاد کشور در برخی موارد نیاز به بازنگری دارد، برای نمونه در صورتی که تعطیلی روزهای پنجشنبه مورد تأیید قرار گیرد خسارات زیادی به

اقتصاد وارد می شود، تعدد بخشنامه ها و... نیز موانع بسیاری بر سر راه فعالان اقتصادی قرار می دهد. در هر صورت در پارلمان بخش خصوصی به دنبال دفاع از حقوق فعالان

اقتصادی و مطالبه گری صحیح از دولت و حاکمیت هستیم و امیدواریم با کمک یکدیگر بتوانیم قدمی در راستای کمک به اقتصاد کشور برداریم.

وی در خصوص پیشنهاد برگزاری دومین جلسه مجمع گفتگوی همکاری آسیا (ACD) در اردیبهشت ماه گفت: برگزاری این مجمع با محوریت شورای روابط بین الملل با رویکرد

توسعه کسب وکار اعضا و رونق دادوستد تجاری اصفهان می تواند نقش مؤثری در رشد و توسعه اقتصادی استان ایفا کند. این نشست می تواند به جذب سرمایه گذاران برای

پروژه های اقتصادی استان کمک شایانی داشته باشد و موجب گسترش ارتباطات و تعاملات فعالان اقتصادی اصفهان شود.

اصغر اخوان مقدم، عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی و رئیس کمیسیون بهبود فضای کسب وکار نیز عنوان کرد: قیمت گذاری دستوری تأثیرات خود را در مواد اولیه نیز گذاشته

است و باعث هدررفت منابع می شود، در این شرایط در جلسات مختلف همچون شورای گفتگو مشکلات فعالان اقتصادی را مطرح و پیگیری های لازم را انجام می دهیم، برخی

مسائل باعث خروج سرمایه ها از کشور شده لذا ضروری است موانع موجود برطرف شوند تا فعالان اقتصادی بتوانند با آسودگی خیال به فعالیت های خود بپردازند.

سید وحید دزفولی، عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی و رئیس کمیسیون کشاورزی و صنایع وابسته نیز عنوان کرد: قیمت گذاری دستوری مشکلات زیادی ایجاد کرده و به همین

دلیل نمی توان بسیاری از کالاها را به صورت صحیح قیمت گذاری کرد، قیمت گذاری بسیاری از محصولات پیچیدگی های خاصی دارد و شاخص های متعددی در تعیین نرخ دخیل

هستند، به همین دلیل باید سازوکار مناسب به این منظور اندیشیده شود.

محمدرضا برکتین، عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی و رئیس کمیسیون صنایع هم گفت: نگاه ها به مسائل مختلف به صورت کوتاه مدت و روزمره است، درحالی که باید برنامه

های متناسب با شرایط تدوین و اجرا شوند، ساختار نظام اقتصادی کشور مشکلاتی دارد که نیاز به برطرف شدن دارند، برای حل معادلات پیچیده اقتصادی نیاز به مدل های

منطقی است و باید از ظرفیت های مختلف بنا به شرایط بهره برد.

فرشته امینی، عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی و رئیس کمیسیون توسعه صادرات و مدیریت واردات گفت: ضروری است فعالان اقتصادی و نمایندگان بخش خصوصی در

جلسات مختلف در خصوص تبعات قیمت گذاری دستوری اطلاع رسانی و شفاف سازی داشته باشند و مسئولان را از تأثیرات منفی این شرایط آگاه سازند، با مطالبه گری در این

زمینه می توان شرایط را تا حدود زیادی کنترل کرد و در راستای رفع مشکلات بخش خصوصی قدم برداشت.

وی ادامه داد: در خصوص مجمع گفتگوی همکاری آسیا (ACD)، باید اهداف برگزاری این نشست به طور دقیق مشخص شود از هم اکنون برای بهره برداری مناسب از فرصت

میزبانی برنامه داشت.

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان در ادامه عنوان کرد: پژوهشی در اتاق بازرگانی به منظور شناسایی کالاهای مزیت دار و کشورهای هدف مناسب برای صادرات از استان

انجام شد و پس از بررسی شاخصه های تخصصی ۶۰ کالای اولویت دار در استان شناسایی شدند و در حال برنامه ریزی برای بهره برداری مناسب از این داده ها به منظور کمک به

افرایش تجارت استان هستیم.

سید یوسف قاضی عسگر، عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی و رئیس کمیسیون صنایع غذایی نیز در ادامه جلسه عنوان کرد: در شرایط کنونی وضعیت به گونه ای است که برخی

نهادهای مهم نیز از قیمت گذاری دستوری حمایت می کنند و همین موضوع شرایط را برای بهبود شرایط سخت تر می کند. در همین خصوص باید با تعامل و هماهنگی در جهت

رفع مشکل تلاش کنیم.

1 صفحه 1 | ITShams.ir - قدرت گرفته از پرتال شمس

https://www.eccim.com/News/7272/


محمدرضا گل احمد، عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی و رئیس کمیسیون مسئولیت اجتماعی شرکتی نیز گفت: در کشورهای مختلف روند قیمت گذاری متفاوت است و این

موضوع در خصوص کالاهای مختلف نیز شرایط یکسانی ندارد، لذا ضروری است در این بخش اقدامات تخصصی شکل گیرد.

وی در ادامه در خصوص مجمع گفتگوی همکاری آسیا (ACD)، اظهار کرد: این انجمن در ژوئن ۲۰۰۲(خرداد ۱۳۸۱) با حضور ۱۲ کشور در تایلند تأسیس و ایران از سال ۲۰۰۴ به

عضویت آن در آمد، تمرکز مجمع بر مسائل توسعه ای و اقتصادی است، واگذاری ریاست مجمع به ایران از شهریورماه جاری انجام شده است، از اهداف اصلی مجمع می توان به

مواردی شامل: «ترویج همکاری کشورهای آسیایی در همه نقاط قوت و فرصت های شناسایی شده برای کاهش فقر و توسعه زیرساخت های علمی برای بهبود کیفیت زندگی مردم

آسیا» ؛ «توسعه اقتصاد و بازارهای مالی، افزایش قدرت چانه زنی و در نتیجه افزایش توان رقابت در بازارهای بین المللی به جای رقابت میان کشورهای عضو»؛ «تلاش بر تمرکز بر

نقاط مثبت و توانایی های کشورهای عضو در یک رشته فعالیت اقتصادی، جهت تبدیل اعضا به شرکای قابل اطمینان برای سایر مناطق»؛ «تبدیل قاره آسیا به یک جامعه آسیایی و

ارتباط با سایر نقاط دنیا، کمک به رشد و رفاه بیشتر کشورهای آسیایی» اشاره کرد.

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی اصفهان تصریح کرد: میزبانی دومین اجلاس اتاق های بازرگانی عضو مجمع در اصفهان پیگیری شد، باید از همه ظرفیت ها به منظور میزبانی

شایسته از این رویداد مهم بهره برد، اجلاس در اوایل سال ۱۴۰۳ در اصفهان برگزار خواهد شد و تلاش می کنیم از این ظرفیت برای معرفی ظرفیت های اصفهان و بهره گیری به

منظور توسعه اقتصاد استان استفاده کنیم، به طورقطع برگزاری این رویداد مهم می تواند نتایج مطلوبی برای اصفهان و سراسر کشور به همراه داشته باشد، همچنین در چند روز

آینده میزبان رئیس جمهور تاتارستان خواهیم بود و می توان از این سفر نیز برای توسعه روابط اقتصادی و گسترش تعاملات بهره کافی را برد.

مسعود گلشیرازی، عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی و رئیس کمیسیون انرژی نیز عنوان کرد: میزبانی از نشست ها و همایش های بین المللی خوب و ارزشمند است؛ اما در

صورتی که این میزبانی بتواند نتایج مطلوب و اهداف مناسبی را برای میزبان محقق سازد و به رشد و توسعه اقتصادی کمک کند. به همین دلیل اگر قرار است نشستی با این حجم

به میزبانی استان برگزار شود باید برنامه ریزی به منظور استفاده مطلوب از فرصت میزبانی شکل بگیرد و فرصت سوزی نشود.

در بخشی از این نشست، حمیدرضا امیدان، دبیرکل اتاق بازرگانی به بیان فعالیت های اتاق در یک ماه اخیر پرداخت و گزارشی از فعالیت واحدهای مختلف ارائه داد.

در این جلسه پس از بحث و تبادل نظر پیرامون موضوعات دستورکار، موارد زیر به تصویب رسید.

پیشنهاد برگزاری دومین جلسه مجمع گفتگوی همکاری آسیا (ACD) در اردیبهشت ماه با محوریت شورای روابط بین الملل با رویکرد توسعه کسب وکار اعضا و رونق دادوستد

تجاری اصفهان به تصویب رسید. همچنین پیشنهاد راه اندازی سیستم VDI در اتاق بازرگانی اصفهان منوط به رعایت امنیت شبکه و داده ها با بهره مندی از مشاورین مختلف در

سه حوزه اجرا، مناقصه و کلان به تصویب رسید.
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